
                   Wersja protokołu oryginalna dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Posiedzenie Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku 
Pracy 

 
Nr 2 /2010 w dniu 12.02.2010r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15:00, a zakończyło się o godz.17:00. 
 
 

L.P Imię i nazwisko 
 

Podpis 
 

 
1. 

Irena Wojewódzka- Kucz 
-Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 
2. 

Tomasz Bociański 
-Wiceprzewodniczący Komisji 

 
Nieobecny 

 
3. 

Sławomir Maciaszek 
-Sekretarz Komisji 

 
Obecny 

 
4. 

 
Michał Piechocki 

 
Nieobecny 

 
5. 

 
Krzysztof Migasiewicz 

 
Obecny 

 
6. 

 
Tomasz Kranz 

 
Obecny 

 
7. 

 
Wojciech Ćwik 

 
Obecny 

 
8. 

 
Jolanta Godawa 

 
Obecna 

 
 
 
Nieobecni członkowie Komisji: 
 

      1. Tomasz Bociański 

2. Michał  Piechocki  

 

    1. Temat posiedzenia: 
- Informacja na temat działania Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności 

 



(ogólne zasady funkcjonowania tryb postępowania, realizacja zadań – ogólna informacja ) 
 

1. Sprawozdanie z przebiegu dyskusji: 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia sprawdziła obecność: 6 obecnych i 2 nieobecnych. 

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia nie było uwag.  

Przewodnicząca poinformowała, że Przewodnicząca Zespołu ds. orzekania Pani Dr 

Kaczmarek usprawiedliwiła nieobecność na Komisji Zdrowia za względu na uczestniczenie w 

Komisji Poborowej. Informacje dotyczące orzecznictwa Komisja dostała na piśmie, a 

Przewodnicząca Komisji zreferowała członkom Komisji. W informacji przedstawiono prawne  

funkcjonowanie zespołu, organizację prac zespołu, tryb orzekania oraz skład zespołu. 

Dołączono też statystykę ilościową wydanych orzeczeń. Dzieci do 16 roku życia i dzieci po 

16 roku życia od roku 2000 do 2009r. Ogólne najwięcej orzeczeń wydano od 2000 i 2002. W 

roku 2009 wydano 1652 orzeczeń ( 1403 po 16 roku życia oraz 249 do 16 roku życia ).    

Środki finansowe są przekazywane w formie dotacji od Wojewody i środki własne Powiatu. 

Budżet Orzecznictwa został wykorzystany w 100% i celowo. 

Najistotniejsze problemy to trudności w pozyskaniu lekarzy specjalistów ( okulista, 

laryngolog ). Pomieszczenia zespołu spełniają wymogi, wyposażenie w sprzęt biurowy, meble 

i inne niezbędne do pracy przedmioty można nazwać za wystarczające.  

Działalność Zespołu i osób ubiegających się o ustalenie niepełnosprawności prowadzona jest 

zgodnie z ustawą, orzeczenia wydaję się w Dniu Komisji. Przewodnicząca Komisji 

odpowiadała na pytania członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zapoznała członków Komisji z pismem Wojewody Wielkopolskiego 

dotyczącego przestrzegania praw pacjenta: świadczeniodawca zapewnia rejestrację, 

świadczeniobiorcom na podstawie zgłoszenia w szczególności ( osobiste, telefoniczne lub za 

pośrednictwem osoby trzeciej ). Ustalenie przez świadczeniodawców do zapisywania się jest 

nie zgodne z prawem. Nie przestrzeganie praw pacjenta zgodnie z ustawą. Rzecznik Praw 

Pacjenta nakłada na taką placówkę karę pieniężną do wysokości 500 tys. zł. Należy 

poinformować dyrektora ZOZ oraz publicznie i niepublicznie podmioty prowadzące zakłady 

Opieki Zdrowotnej o tych wymogach. Pismo w załączeniu. 

Przewodnicząca poprosiła v-ce Starostę o przedstawienie sytuacji finansowej szpitala. 

Rok 2009 mamy jeszcze nie zamknięty, dane ulegają zmianie. Wydruk danych mamy za 11 

miesięcy, wynosi 894 tys. Strata w roku 2009, jest większa od planowanej o 550 tys. zł, czyli 

wynosi 1.300.000. Strata na działalności podstawowej 2.000.000 zł. V-ce  Starosta pytał na 

 



Radzie Społecznej Szpitala, gdzie została umieszczona dotacja z Powiatu? Co się stało z 

kwotą  1.410.000 (ustawa 203)? Nie otrzymał odpowiedzi. Sprawozdanie szpitala było mało 

przejrzyste. Rada Społeczna Szpitala nie podjęła uchwały zatwierdzającej przedstawione  

przez Dyrektora materiały. 

Następne posiedzenie Rady Społecznej Szpitala odbędzie się w marcu 2010r. Informacja z 

tego posiedzenia Rady Społecznej Szpitala zostanie przedstawiona Komisji Zdrowia. V-ce 

Starosta poinformował, że wartość majątku ZOZ należąca do powiatu to 7.000.000 – strata 

ponad 10.000.000 zł. Sytuacja nie wesoła. Należy powoli zapoznawać społeczeństwo Powiatu 

z sytuacją ekonomiczna szpitala. Powiat nie posiada środków na pomoc w aktualnej sytuacji 

szpitala, tym bardziej na zebezpiecznie pensji. 

Przewodnicząca przedstawiła harmonogram wykonania zadania związanego z tomografią. Z 

informacji v-ce Starosty wynika, że są poważne obawy wywiązania się z tego zadania ( np. 

sprzęt będzie kosztował ponad 5 mln zł, a zakładano 4 mln) Z umowy na środki unijne 

wynika, że nie ma częściowego zakupu do zadania „tomograf” bo jeśli tak, to musi nastąpić 

zwrot wszystkich Śródków unijnych na ten cel.  

Kwota nadróbek w szpitalu wynosi 1.200.000zł. Nie ma nadziej na zwrot z NFZ. W kwocie 

tej 70 % to płace, 30% pokrywa NFZ. Zadaniem analizy kontraktów szpitali z NFZ to sprawy 

medyczne – odpowiednia obsada medyczna. Sprawy finansowe szpitala FNZ nie interesują. 

Komisja Zdrowia jest zaniepokojona stratą szpitala. Powiat w swoim budżecie na 2010 nie 

posiada środków zapewniających dofinansowanie do potrzeb szpitala. Przewodnicząca 

Komisji Zdrowia przypomniała, że Komisja dwukrotnie wnioskowała o wpisanie do budżetu 

na 2010 kwoty 500. 000zł. Zarząd odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Starosta 

powiatu przed uchwaleniem budżetu obiecał, ze jeśli w ciągu roku nastąpi nadwyżka 

budżetowa to uwzględni przy podziale pomoc dla szpitala. Przewodnicząca Komisji 

poinformowała, że uczestniczyła w spotkaniu dzieci i rodzin zastępczych. Stwierdziła, że była 

pod ogromnym wrażeniem tych rodzin z dziećmi. Rodzin zastępczych w Powiecie przybyło. 

Zmieniła się ustawa dotycząca rodzin zastępczych, która daję większą możliwość co i ile 

można przeznaczać dla rodzin zastępczych. Aktualnie w rodzinach zastępczych jest 130 

dzieci. Pracownik PCPR Pani Irena Kotwica, która prowadzi te sprawy jest zbyt przeciążona 

praca, nie nadąża z praca by załatwić w czasie pracę związaną z rodzinami zastępczymi. 

Komisja uważa ,że jest niezbędny dodatkowo 1 etat do prowadzenia tych spraw.  

      

 

 

 



 

 

3. Zapytania, opinie, stanowiska i wnioski. 
 

 3.1 Zapytania 
Odpowiadano podczas posiedzenia. 

 

3.2 Opinia 

 
 Nie było 
           3.3 Stanowiska 
1. Komisja Zdrowia wyraża zaniepokojenie sytuacją finansowa szpitala i prosi Zarząd, 

wszystkich Radnych Powiatu o wypracowanie wspólnego stanowiska dotyczącego poprawy 

wyniku finansowego szpitala. 

 

 3.4 Wnioski  
1. Komisja Zdrowia po raz wtóry wnioskuje do Zarządu Powiatu o zwiększenie o jeden etat w 

PCPR do prac związanych z obsługą rodzin zastępczych. Za wnioskiem głosowali wszyscy 

członkowie Komisji. 

 
 
 
 

Protokołował      Przewodnicząca obrad 
 
…………………………..                                 …………………………………. 
/Sławomir Maciaszek/                                           /Irena Wojewódzka- Kucz/ 
 
 

 


